
   
 

17. november 2021 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvor mange kvoteforhøjelser inden for fiskeriet har Naalakkersuisut besluttet siden valget i april 

2021? 

a. Hvor mange af disse forhøjelser har været højere end den biologiske anbefaling? 

 

2. Er det Naalakkersuisuts opfattelse, at der er tale om et bæredygtigt fiskeri, når man fravælger at 

følge anbefalingerne fra eksperterne? 

 

3. Hvor mange kvoteforhøjelser inden for fangstområdet har Naalakkersuisut besluttet siden valget 

i april 2021? 

a. Hvor mange af disse forhøjelser har været højere end den biologiske anbefaling? 

 

4. Er det Naalakkersuisuts opfattelse, at der er tale om en bæredygtigt fangst, når man fravælger at 

følge anbefalingerne fra eksperterne? 

 

5. Kan Naalakkersuisut oplyse andet af interesse for sagen? 

(Medlem af Inatsisartut Jens-Frederik Nielsen, Demokraterne) 

 

Begrundelse 

På første side i koalitionsaftalen, står der at alle tiltag skal være bæredygtige. Og i afsnittet om Fiskeri og 

Fangst kan man læse følgende sætning: 

 

"Et bæredygtige fiskeri skal sikre fiskeriets fremtid, så også kommende generationer har adgang til denne 

værdifulde ressource." 

 

Dette hænger ikke rigtig sammen med de hidtil trufne beslutninger, hvilket er baggrunden for mine 

spørgsmål. 

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage. 


